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Šis dokuments ir parakstīts ar drošu elektronisko parakstu un satur laika zīmogu 

RĪGAS DOME 

PERSONU AR INVALIDITĀTI NEVALSTISKO ORGANIZĀCIJU KONSULTATĪVĀS 

PADOMES 

Rātslaukumā1, Rīgā, LV- 1539  

sēdes PROTOKOLS 

Rīgā 

       2023.gada 31.oktobrī                                                 Nr.3/2023 

                                                                      (ELISS reģistrēts ar Nr. DL-PINOKP-23-3-pro)                                                                                                           

 

Personu ar invaliditāti nevalstisko organizāciju konsultatīvās padomes               

(turpmāk – Padome) sēdes norises laiks: 04.10.2023., sāk plkst. 10.00. 

Sēdes norises vieta: Rīgas dome (Rātslaukums 1, Rīga), Portretu zāle, Interneta tīmekļa 

vietne, Microsoft Team platforma. 

Sēdi vada: J.Radzevičs, Rīgas domes Sociālo jautājumu komitejas priekšsēdētājs, 

Padomes priekšsēdētājs (turpmāk – Padomes priekšsēdētājs). 

Protokolē: G.Pokšāne, Rīgas domes Labklājības departamenta Sociālās pārvaldes Sociālo 

pakalpojumu nodaļas personām ar funkcionāliem traucējumiem galvenā speciāliste – 

eksperte, Padomes sekretāra p.i. 

Sēdē piedalās: Padomes sēdes dalībnieku saraksts (skat. protokola 1., 1.a un 1.b) 

pielikumus).  

Sēdes darba kārtība: 

Nr. 

p.k. 

Laiks Tēmas 

 

1. 09.30 - 10.00 Reģistrēšanās Padomes sēdei. 

2. 10.00 - 10.10 

 

 

Par izmaiņām Padomes sastāvā un iepriekšējo Padomes sēžu 

lēmumu izpildi, informācija par aktualitātēm. 

Ziņo: Rīgas domes Labklājības departamenta Sociālās 

pārvaldes Sociālo pakalpojumu nodaļas personām ar 

funkcionāliem traucējumiem galvenā speciāliste – eksperte, 

G.Pokšāne. 

Ziņo: Rīgas domes Labklājības departamenta Sociālās 

pārvaldes Sociālo pakalpojumu nodaļas personām ar 

funkcionāliem traucējumiem vadītāja vietniece Z.Čevere. 

3. 10.10 - 10.25 

 

 

Par atveseļošanās un noturības mehānisma plāna pasākumu 

vides pieejamības uzlabošanai Rīgas valstspilsētas 

pašvaldībā. 

Ziņo: Rīgas domes Labklājības departamenta Direktora 

biroja Projektu koordinācijas nodaļas vadītājs, direktora 

biroja vadītāja vietnieks, A.Izinkēvičs. 

4. 10.25 – 10.45 

 

Par tehnoloģiju pieredzes, zināšanu un koprades (tehnoloģiju 

telpa) bērniem un jauniešiem ar autismu un Accessible EU 
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jeb Eiropas pieejamību. 

Ziņo: Nodibinājums Invalīdu un viņu draugu apvienība 

“Apeirons” valdes priekšsēdētājs, I.Balodis. 

5. 10.45 – 11.00 Par Sociālā uzņēmuma SIA FAVEO un nodibinājuma 

FONDS FAVEO FOUNDATION nodarbinātības platformu. 

 

Ziņo: Nodibinājums fonda “Faveo” valdes priekšsēdētāja, 

I.Rosne. 

6. 11.00 - 11.10 Priekšlikumi nākamās Padomes sēdes darba kārtībai. 

7. 11.10 – 11.30 Dažādi jautājumi. 

1. Specializētā autotransporta mērķa grupas paplašināšana un 

samaksas apjoma palielināšana.  

Ziņo: Rīgas domes Labklājības departamenta Pārvaldes 

priekšnieks-departamenta direktora vietnieks sociālajos 

jautājumos), M.Moors. 

2. Idejas Starptautiskās dienas cilvēkiem ar invaliditāti 

atzīmēšanai 

Ziņo: Rīgas domes Labklājības departamenta Sociālās 

pārvaldes Sociālo pakalpojumu nodaļas personām ar 

funkcionāliem traucējumiem galvenā speciāliste – eksperte, 

G.Pokšāne. 

 

 

 

1. Reģistrēšanās Padomes sēdei un Padomes locekļu pieslēgšanās tīmekļa vietnē 

Padomes locekļi reģistrējas dalībai Padomes sēdē. 

J.Radzevičs (Padomes priekšsēdētājs) pieņem lēmumu novadīt Padomes sēdi atbilstoši 

apstiprinātajai darba kārtībai. Informē, ka atbilstoši reģistrācijas rezultātiem Padomes 

sēdē kopumā piedalās 36 dalībnieki, t.sk. 25 (no 42) Padomes locekļi vai deleģēti pārstāvji, 

kas ir vairāk kā divas trešdaļas (60%) no apstiprinātā Padomes locekļu skaita. Padomes 

sēdē nepiedalās 17 Padomes locekļi. Ņemot vērā, ka Padomes sēdē piedalās vairāk  kā 

divas trešdaļas apstiprināto Padomes locekļu, Padome ir lemttiesīga. Informē par Padomes 

sēdes darba kārtības jautājumiem un to izskatīšanas kārtību. 

 

2. Par izmaiņām Padomes sastāvā un iepriekšējo Padomes sēžu lēmumu izpildi, 

informācija par aktualitātēm. 

(J.Radzevičs, G.Pokšāne, Z.Čevere, N.Snarskis, M.Moors, I.Šatkovska, I.Kondrāte) 

 

J.Radzevičs (Padomes priekšsēdētājs) informē, ka turpmāk pildīs  Padomes 

priekšsēdētāja pienākumus, pamatojoties uz 27.09.2023  Rīgas domes 27.09.2023. lēmumu 

Nr. RD-23-1555-lp «Par grozījumiem Rīgas domes 09.10.2007. lēmumā Nr. 2890 “Par 

Personu ar invaliditāti nevalstisko organizāciju konsultatīvās padomes izveidošanu Rīgas 

valstspilsētas pašvaldībā”.  
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G.Pokšāne (Rīgas domes Labklājības departamenta Sociālās pārvaldes Sociālo 

pakalpojumu nodaļas personām ar funkcionāliem traucējumiem galvenā speciāliste – 

eksperte), informē, ka ir izdarīti grozījumi Rīgas domes 09.10.2007. lēmumā Nr. 2890 “Par 

Personu ar invaliditāti nevalstisko organizāciju konsultatīvās padomes izveidošanu Rīgas 

valstspilsētas pašvaldībā”: aizstāt 1. punkta sadaļā “Konsultatīvās padomes priekšsēdētājs” 

vārdus “Viesturs Kleinbergs” ar vārdiem “Juris Radzevičs”. Informē par Rīgas pilsētas 

Zemgales priekšpilsētas Invalīdu apvienības “Aizvējš” uzņemšanu Padomes sastāvā. 

27.04.2023 Padome nolēma atbalstīt Invalīdu apvienības “Aizvējš” uzņemšanu Padomes 

sastāvā un virzīt jautājumu Rīgas domes lēmuma pieņemšanai par Invalīdu apvienības 

“Aizvējš” uzņemšanu Padomes sastāvā. 29.06.2023 stājās spēkā Rīgas domes 09.10.2007. 

lēmuma Nr. 2890 “Par Personu ar invaliditāti nevalstisko organizāciju konsultatīvās 

padomes izveidošanu Rīgas valstspilsētas pašvaldībā” grozījumi: Padomes locekļu sarakstā 

tika iekļauts Aivars Krūzmētra – Rīgas pilsētas Zemgales priekšpilsētas invalīdu apvienības 

“AIZVĒJŠ” valdes priekšsēdētājs. Informē, ka 30.03.2023 Padomes sēdē izvirzītais 

jautājums par riteņkrēsla pacēlāju (stacionāro) piešķiršanu lietošanā Rīgas valstspilsētas 

pašvaldības iedzīvotājiem 2022.gadā - 2023.gadā tiks iekļauts nākamajās Padomes sēdēs 

(detalizētāka informācija pieejama prezentācijā, 2.pielikums). 

Z.Čevere (Rīgas domes Labklājības departamenta Sociālās pārvaldes Sociālo pakalpojumu 

nodaļas personām ar funkcionāliem traucējumiem vadītāja vietniece) informē ka, adresē 

Drustu iela 36A, Rīga, Rīgas Sociālais dienests (turpmāk - RSD) plāno uzsākt jauna dienas 

aprūpes centra pakalpojuma sniegšanu pilngadīgām personām ar garīga rakstura 

traucējumiem (autiska spektra) (turpmāk – dienas aprūpes centra pakalpojums). Dienas 

aprūpes centra pakalpojuma sniedzējs biedrība “Nepaliec Viens”. Padomes locekļus 

iepazīstina ar dienas aprūpes centra pakalpojuma saņemšanas kārtību. (detalizētāka 

informācija pieejama prezentācijā, 2.pielikums). 

N.Snarskis (Biedrība „PINS” valdes priekšsēdētājs) iesaka, apzinot šī dienas aprūpes centra 

pakalpojuma potenciālos saņēmējus, vērsties RSD ar informāciju par zināmiem cilvēkiem, 

kuriem šīs pakalpojums būtu vajadzīgs un RSD tālāk izvērtē un piedāvā šo pakalpojumu. 

M.Moors (Labklājības departamenta Pārvaldes priekšnieks, departamenta direktora 

vietnieks sociālajos jautājumos)  sniedz komentāru, ka tiks atrasts veids, kā šos cilvēkus 

uzrunāt. 

I.Šatkovska (Nodibinājums „Fonds „Jūnijs”” valdes priekšsēdētāja) izsaka priekšlikumu 

izsūtīt informāciju elektroniski medicīnas centriem, ģimenes ārstiem ka ir tāda dienas 

aprūpes centra pakalpojuma iespēja. 

I.Kondrāte (Rīgas domes Labklājības departamenta direktore) komentē, ka Latvijas 

ģimenes ārstu asociācijai (turpmāk - LĢĀ) ir nomainījusies vadība. Reizi divos mēnešos 

LĢĀ notiek  tikšanās par noteiktām tēmām. Uzsver, ka nepieciešama komunikācija ar 

ģimenes ārstiem, LĢĀ. Informē, ka LĢĀ prezidente  Ilze Aizsilniece  aktīvi pievērsusies 

labklājības nozares jautājumiem. I.Kodnrāte informē, ka par jautājumiem, kas tiks apskatīti 

šajā Padomē tiks informēta LĢĀ. 
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K.Biezais (Latvijas Neredzīgo biedrības Centrālās valdes priekšsēdētājs) jautā, vai dienas 

aprūpes centra pakalpojumu var izmantot cilvēks, kuram ir autiskā spektra traucējumi, bet 

pamatdiagnoze redzes traucējumi. 

M.Moors (Labklājības departamenta Pārvaldes priekšnieks, departamenta direktora 

vietnieks sociālajos jautājumos) šis dienas aprūpes centra pakalpojums domāts cilvēkiem ar 

viegliem un vidējiem autiska spektra traucējumiem. Ieplānotais vietu skaits ir 17 personas, 

klientu atlase šobrīd ir procesā. Katrs gadījums ir jāvērtē individuāli. Jāņem vērā arī dienas 

aprūpes centra lokācija un nokļūšana – Zemgales priekšpilsēta, Drustu iela 36A. Vietas 

šobrīd ir pieejamas. Lai saņemtu tuvāku informāciju, aicina vērsties pie Z.Čeveres. 

Z.Čevere (Rīgas domes Labklājības departamenta Sociālās pārvaldes Sociālo pakalpojumu 

nodaļas personām ar funkcionāliem traucējumiem vadītāja vietniece) komentē par mērķa 

grupas ierobežojumiem – vide šim pakalpojumam ir pielāgota personām ar redzes 

traucējumiem, bet katrs gadījums ir jāvērtē individuāli. 

Padome nolemj: Pieņemt informāciju zināšanai. 

3. Par atveseļošanās un noturības mehānisma plāna pasākumu vides pieejamības 

uzlabošanai Rīgas valstspilsētas pašvaldībā. 

(A.Izinkēvičs, I.Kenne, J.Radzevičs, I.Šatkovska) 

A.Izinkēvičs (Rīgas domes Labklājības departamenta Direktora biroja Projektu 

koordinācijas nodaļas vadītājs, direktora biroja vadītāja vietnieks) informē par Eiropas 

savienības projektu par atbalsta pasākumiem cilvēkiem ar kustību traucējumiem mājokļu 

vides pieejamības nodrošināšanai (turpmāk – ANM projekts) (detalizētāka informācija 

pieejama prezentācijā, 3.pielikums). 

I.Kenne (Biedrības “Latvijas Bērniem ar Kustību traucējumiem” vadītāja) komentē, ka šī 

projekta 2023. gada 5. septembra Ministru kabineta noteikumi Nr. 512  “Eiropas Savienības 

Atveseļošanas un noturības mehānisma plāna 3.1. reformu un investīciju virziena 

"Reģionālā politika" 3.1.2.1.i. investīcijas "Publisko pakalpojumu un nodarbinātības 

pieejamības veicināšanas pasākumi cilvēkiem ar funkcionāliem traucējumiem" otrās kārtas 

"Atbalsta pasākumi cilvēkiem ar invaliditāti mājokļu vides pieejamības nodrošināšanai" 

īstenošanas noteikumi” (turpmāk – MK noteikumi) nav minēts par to, ka mājoklim jābūt 

nodotam ekspluatācijā. Biedrībā “Latvijas Bērniem ar Kustību traucējumiem” ir zināmas trīs 

ģimenes, kuras būvē māju un šajās ģimenēs ir bērns ar funkcionāliem traucējumiem. 

I.Kenne jautā: vai ģimenei ir māja jāuzbūvē, jānodod ekspluatācijā, tad jāsauc speciālisti un 

jāpiemēro mājoklis bērna funkcionālajām vajadzībām? Ierosina - ja māju būvē vecāki – 

pirmās pakāpes radinieki, tad varētu MK noteikumos būtu jākoriģē, ka jau celtniecības laikā 

varētu izmantot ANM projekta finansējumu.  

A.Izinkēvičs (Rīgas domes Labklājības departamenta Direktora biroja Projektu 

koordinācijas nodaļas vadītājs, direktora biroja vadītāja vietnieks) atbild, ka 06.10.2023. 

tiekoties ar Labklājības ministrijas (turpmāk – ministrija), atbildīgajiem speciālistiem 

minēto priekšlikumu iesniegs kā ieteikumu. Par cik šis projekts ir ministrijas pārziņā, tas 

jānoskaidro ministrijā. Tuvāka informācija par ANM projektu atrodama ministrijas mājas 
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lapā: https://www.lm.gov.lv/lv/atveselosanas-fonda-pasakums-259-personu-ar-invaliditati-

majoklu-pielagosanai 

J.Radzevičs (Padomes priekšsēdētājs) vērš uzmanību, ka MS Team platformas čata sadaļā 

ir jautājums: vai var pieteikties uz sanitārā mezgla pielāgošanu dzīvoklī? MK noteikumi 

paredz, ka dzīvokļa pielāgošanu var saņemt cilvēki riteņkrēslā. Vai citi cilvēki ar kustību 

traucējumiem nevar saņemt? Vai ir atbalstāma vannas nomaiņa pret dušas vietu? 

A.Izinkēvičs (Rīgas domes Labklājības departamenta Direktora biroja Projektu 

koordinācijas nodaļas vadītājs, direktora biroja vadītāja vietnieks) atbild, ka informācija tiks 

noskaidrota. Sniedz komentāru, ka, lai persona kļūtu aktīvi nodarbināta, tam ir jāveido visi 

priekšnosacījumi arī mājokļa iekšējā vidē,– pielāgota darba vieta, izveidota ērta nokļūšana, 

t.sk. durvju aiļu paplašināšana, arī uz sanitārajiem mezgliem. Pie šiem nosacījumiem, tas ir 

atbalstāms. Kā tas ir minēts MK noteikumos – ja personām var pielāgot iekšējo vidi – tad 

iekšējā vide ir domāta arī sanitārais mezgls. ANM projektā ir atbalstāma vannas nomaiņa 

pret dušas vietu. 

I.Šatkovska (Nodibinājums „Fonds „Jūnijs”” valdes priekšsēdētāja) vērš uzmanību, ka 

šobrīd darbspējas vecums Latvijā ir no 15 līdz 63 gadiem. Starptautiski pieņemtais 

darbspējas vecums ir 15–64 gadi, tāds Latvijā būs 2025. gadā, kad pensionēšanās 

vecums sasniegs 65 gadus. MK noteikumos minēts, ka mājokļa pielāgojumu finansējumu 

var saņemt līdz 63 gadu vecumam. Ierosina to izmainīt, jo darba spējīgs cilvēks ir vēl 64 un 

65 gados, kad varēs sākt izmantot ANM projekta finansējumu. Jautā - vai ANM projekta 

finansējumā ietilpst būvprojekta sagatavošanas izmaksas (t.sk. tāmes u.c.) un kā notiek 

būvniecības reģistrācija Rīgas domes Pilsētas attīstības departamentā? 

A.Izinkēvičs (Rīgas domes Labklājības departamenta Direktora biroja Projektu 

koordinācijas nodaļas vadītājs, direktora biroja vadītāja vietnieks) atbild, ka MK noteikumi 

nosaka, ka būvprojektu var veidot par ANM projekta līdzekļiem, tāpēc šajā komisijā ir  

būvspeciālists, kurš strādā kopā ar ergoterapeitu. A.Izinkēvičs informē, ka ANM projekta 

MK noteikumi ir apstiprināti (MK noteikumi apskatāmi šeit: https://likumi.lv/ta/id/345256-

eiropas-savienibas-atveselosanas-un-noturibas-mehanisma-plana-3-1-reformu-un-

investiciju-virziena-regionala-politika-3-1-2-1-i ) un aicina Padomes nevalstisko 

organizācijas līdz 31.10.2023. aktivizēt savus biedrus, lai piesakās un veidojas cilvēku 

saraksts. Ja līdz novembra beigām nebūs pietiekams skaits (78), Rīgas valstspilsētas 

pašvaldība var pazaudēt paredzētās kvotas. 

I.Balodis (Nodibinājuma Invalīdu un viņu draugu apvienība “Apeirons” valdes 

priekšsēdētājs) uzdod jautājumu vai paredzēts finansējums riteņkrēslu pacēlāju apkopei 

ANM projekta ietvaros? 

L.Kalniņa (Rīgas domes Labklājības departamenta Administratīvās pārvaldes priekšniece, 

departamenta direktora vietniece) komentē, ka riteņkrēslu pacēlāju noma un apkope ir 

paredzēta no pašvaldības līdzekļiem. 

J.Radzevičs (Padomes priekšsēdētājs) aicina A.Izinkēviču kopā ar Rīgas domes Pilsētas 

attīstības departamenta speciālistiem sagatavot kompetentu atbildi uz jautājumiem par 

https://www.lm.gov.lv/lv/atveselosanas-fonda-pasakums-259-personu-ar-invaliditati-majoklu-pielagosanai
https://www.lm.gov.lv/lv/atveselosanas-fonda-pasakums-259-personu-ar-invaliditati-majoklu-pielagosanai
https://likumi.lv/ta/id/345256-eiropas-savienibas-atveselosanas-un-noturibas-mehanisma-plana-3-1-reformu-un-investiciju-virziena-regionala-politika-3-1-2-1-i
https://likumi.lv/ta/id/345256-eiropas-savienibas-atveselosanas-un-noturibas-mehanisma-plana-3-1-reformu-un-investiciju-virziena-regionala-politika-3-1-2-1-i
https://likumi.lv/ta/id/345256-eiropas-savienibas-atveselosanas-un-noturibas-mehanisma-plana-3-1-reformu-un-investiciju-virziena-regionala-politika-3-1-2-1-i
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būvniecības procesu, t.sk. par to kā tiks piesaistīti būvspeciālisti un ierīču apkopi ANM 

projekta ietvaros?  

I.Kondrāte (Rīgas domes Labklājības departamenta direktore) informē, ka tiks sagatavota 

atbilde uz šo un citiem jautājumiem. Lai šie jautājumi tiktu apskatīti kompetenti, aicina 

ieplānot atsevišķu sarunu par šiem jautājumiem, uzaicinot iesaistītos pārstāvjus no 

Labklājības ministrijas un Rīgas domes Pilsētas attīstības departamenta uz Padomes sēdi. 

Padome nolemj: 

1. Ieplānot uz nākamo Padomes sēdi sarunu par projekta "Atbalsta pasākumi cilvēkiem ar 

invaliditāti mājokļu vides pieejamības nodrošināšanai" jautājumiem, uzaicinot iesaistītos 

pārstāvjus no Labklājības ministrijas un Rīgas domes Pilsētas attīstības departamenta uz 

nākamo Padomes sēdi. 

 

4. Par tehnoloģiju pieredzes, zināšanu un koprades (tehnoloģiju telpa) bērniem un 

jauniešiem ar autismu un AccessibleEU pieejamības resursu centru (turpmāk – 

AccessibleEU)  

(I.Balodis, I.Šatkovska, I.Kenne, J.Radzevičs, I.Kenne) 

 

I.Balodis (Nodibinājuma Invalīdu un viņu draugu apvienība “Apeirons” valdes 

priekšsēdētājs) sveic Padomes priekšsēdētāju J.Radzeviču ar pirmo sēdi Padomes 

priekšsēdētāja amatā. Informē par tehnoloģiju pieredzes, zināšanu un koprades jeb 

Tehnoloģiju telpu bērniem un jauniešiem ar autismu un AccessibleEU. I.Balodis informē, 

ka Eiropā un pasaulē šobrīd ir tendence attīstīties tehnoloģijām, kas vērstas uz to, lai bērni 

un jaunieši ar autiskā spektra traucējumiem apgūtu un lietotu  attīstītas tehnoloģijas. Arī 

Nodibinājums Invalīdu un viņu draugu apvienība “Apeirons” apgūst Eiropas un pasaules 

labāko praksi tehnoloģiju lietošanā. Informē, ka jūlijā Nodibinājuma Invalīdu un viņu 

draugu apvienības “Apeirons” telpās Rīgā tika atklāta Tehnoloģiju pieredzes, zināšanu un 

koprades telpa (tehnoloģiju telpa) bērniem un jauniešiem ar autismu. Šo telpu 

Nodibinājuma Invalīdu un viņu draugu apvienība “Apeirons” izveidojis kopā ar LMT un 

Latvijas Autisma apvienību, sniedzot iespēju bērniem un jauniešiem ar autismu turpmāk 

bez maksas apgūt dažādas informācijas tehnoloģijas (turpmāk - IT) un sadarbības prasmes 

atbilstoši savam spēju līmenim. Nodibinājuma Invalīdu un viņu draugu apvienības 

“Apeirona” tehnoloģiju telpas izveidē ieguldīti 10 000 eiro – LMT ziedojums no iekārtām, 

ko pārstrādei nodevuši “LMT Retail & Logistics” klienti. Ar laiku telpu plānots veidot kā 

socializācijas un saskarsmes vietu, lai mazinātu vientulību un izolētību un palīdzētu atrast 

domubiedrus un draugus, bet tālākā nākotnē – arī, lai palīdzētu attīstīt prasmes un atrast 

piemērotu darbu. Pateicoties LMT atbalstam, iespējams īstenot iniciatīvu kopā ar citām 

Eiropas Savienības valstīm Digitālās pieejamības veicināšanai. Tā ir vieta, kur cilvēki ar 

autismu varēs iepazīties ar dažādām inovatīvām tehnoloģijām, uzlabot saskarsmi un 

komunikāciju, kā arī iepazīties ar citu valstu iniciatīvām un digitāliem risinājumiem. 

Digitālās prasmes nav tikai izklaide, šīs prasmes noder arī sociālās dzīves uzlabošanai. 

Tehnoloģiju telpas apmeklētājiem – bērniem un jauniešiem ar autismu – būs iespēja 

darboties gan individuāli, gan grupās, strādājot ar portatīvajiem datoriem, planšetdatoriem, 

interaktīvo tāfeli, sensoriem un robotiem. Aicina brīvprātīgos pieteikties telpas darbības 

nodrošināšanā. I.Balodis uzsver, ka tehnoloģiju zināšanas pieder pie sociālās labbūtības un 

turpina informēt, ka Apeirons iesaistās Eiropas Komisijas Nodarbinātības 
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ģenerāldirektorāta iniciētā Eiropas Pieejamības resursu centra “AccessibleEU” izveidē un 

darbībā (VT/2022/027). AccessibleEU ir viena no vadošajām iniciatīvām Eiropas 

Komisijas Stratēģijā par personu ar invaliditāti tiesībām 2021-2030. Stratēģija par personu 

ar invaliditāti tiesībām 2021-2030 tika apstiprināta 2021. gada martā un tā ir vērsta uz 

šķēršļu novēršanu. Tajā ir noteiktas astoņas galvenās darbības jomas: pieejamība, 

līdzdalība, vienlīdzība, nodarbinātība, izglītība un apmācība, sociālā aizsardzība, veselība 

un ārējā darbība. AccessibleEU ir pieejamības resursu centrs vides, transporta, 

informācijas un komunikāciju tehnoloģiju un politikas jomās, lai nodrošinātu personu ar 

invaliditāti līdzdalību visās dzīves jomās vienlīdzīgi ar citiem.  Tāpēc Apeirons sekos 

aktivitātēm, kuras īstenos Eiropas Pieejamības resursu centrs “AccessibleEU” un informēs 

par aktuālākajiem pasākumiem. Detalizēta informācija par Eiropas Pieejamības resursu 

centru“AccessibleEU”pieejama 

šeit:  https://ec.europa.eu/social/main.jsp?catId=1612&langId=en&  

I.Šatkovska (Nodibinājuma „Fonds „Jūnijs”” vadītāja) jautā - vai Rīgas dome nodrošinās 

vairākas telpas, kur pulcēties bērniem un jauniešiem ar autiska spektra traucējumiem un 

nodarboties ar šīm minētajām tehnoloģijām? Ierosina, ka jādomā par IT kā par tehnisko 

palīglīdzekli. Ierosina par šo jautājumu runāt nākamajā Padomes sēdē. 

I.Balodis (Nodibinājuma Invalīdu un viņu draugu apvienība “Apeirons” valdes 

priekšsēdētājs) IT kā tehniskie palīglīdzekļi mūsu valstī nav daudz, bet ir un tiek lietoti. 

Aicina Rīgas domi atrast finansējumu un izveidot vairākas tādas vietas, kur var pulcēties 

bērni ar autiska spektra traucējumiem un apgūt informācijas tehnoloģijas. Ierosina sagatavot 

atsevišķu iniciatīvu projektu, kur tiktu apmācīti nevalstisko organizāciju līderi, atbildīgie par 

to kā atbildēt ar IT saistītajiem jautājumiem, kā rīkoties interneta vidē, par kiberdrošību u.c. 

I.Kenne (Biedrības “Latvijas Bērniem ar Kustību traucējumiem” vadītāja) izsaka 

priekšlikumu atvērt vēl vienu NVO namu, kur atvēlēt vienu stāvu šīm aktivitātēm, tad to 

varēs lietot ne tikai vienas organizācijas ietvaros, bet visi, kam tas nepieciešams. 

J.Radzevičs (Padomes priekšsēdētājs) uzsver, ka prasmes atturēties no nepareizām 

darbībām kibervidē ir ļoti svarīgas un atzīst, ka I.Baloža prezentētās tehnoloģijas ir 

jāpopularizē, jādodas uz Nodibinājuma Invalīdu un viņu draugu apvienība “Apeirons” un 

jāiepazīstas ar tehnoloģiju piedāvājumu uz vietas. 

I.Balodis (Nodibinājuma Invalīdu un viņu draugu apvienība “Apeirons” valdes 

priekšsēdētājs) aicina satikties ar Labklājības departamenta vadību, lai pārrunātu iespējamos 

sadarbības veidus par IT ieviešanas Rīgā iespējām. 

I.Šatkovska (Nodibinājuma „Fonds „Jūnijs”” valdes priekšsēdētāja) ierosina Rīgas 

Apkaimju iedzīvotāju centros izveidot šādas tehnoloģiju telpas, piemēram Ziemeļblāzmas 

pilī, Vecmīlgrāvī, kur ikdienā telpas pārsvarā ir brīvas un pieejamas. 

Padome nolemj:  

1. Organizēt tikšanos ar nodibinājuma Invalīdu un viņu draugu apvienība “Apeirons” 

valdes priekšsēdētāju I.Balodi un Labklājības departamenta vadību, lai pārrunātu 

iespējamos sadarbības veidus par IT ieviešanas Rīgā iespējām (iniciatīvu projekts, 

https://ec.europa.eu/social/main.jsp?catId=738&langId=lv&pubId=8376&furtherPubs=yes
https://ec.europa.eu/social/main.jsp?catId=738&langId=lv&pubId=8376&furtherPubs=yes
https://ec.europa.eu/social/main.jsp?catId=1612&langId=en&
https://ec.europa.eu/social/main.jsp?catId=1612&langId=en&
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kur tiktu apmācīti nevalstisko organizāciju līderi, atbildīgie par to kā atbildēt ar IT 

saistītajiem jautājumiem u.c.). 

2. Nākamajās Padomes sēdēs apskatīt jautājumus par IT kā par tehnisko palīglīdzekli 

un citiem ar IT saistītajiem jautājumiem.  

3. Pieņemt informāciju zināšanai. 

 

5. Par Sociālā uzņēmuma SIA FAVEO un nodibinājuma FONDS FAVEO 

FOUNDATION nodarbinātības platformu (turpmāk - FAVEO) 

 

I.Rosne (Nodibinājuma Fonds “Faveo” valdes priekšsēdētāja) prezentē FAVEO aktivitātes 

kopš darbības sākuma 2022. gada augusta. Prezentācijā par FAVEO darbību - iekļaujošas 

aktivitātes un nodarbinātības veicināšana, iezīmē nākotnes attīstības plānus (detalizētāka 

informācija pieejama prezentācijā, 3.pielikums). I.Rosne pateicas Rīgas valstspilsētas 

pašvaldībai par atbalstu dārza svētku organizēšanā (dārza mēbeļu, labierīcību atgādāšana 

u.c.). Min savu pieredzi par Rīgas Apkaimju iedzīvotāju centra projektu, kurš netika 

atbalstīts, kā pamatojumu atteikumam minot, ka nav pietiekami plaši iesaistīti apkaimes 

iedzīvotāji. 

I.Kondrāte (Rīgas domes Labklājības departamenta direktore) komentē, ka Rīgas 

Apkaimju iedzīvotāju centrs šobrīd darbojas kā atsevišķa iestāde, kas ir jāuzrunā no 

Labklājības departamenta puses ar ieteikumu skatīties uz sabiedrību viņu teritorijā plašāk, jo 

apkaimēs dzīvo dažādi cilvēki. Uzdevums ir labās prakses piemērus izplatīt, lai iesaistītu 

pēc iespējas vairāk apkaimju iedzīvotājus. 

N.Snarskis (Biedrība „PINS” valdes priekšsēdētājs) piekrīt I.Kondrātes secinājumiem, ka ir 

jāstrādā ar Rīgas Apkaimju iedzīvotāju centriem, lai tiktu piedāvātas aktivitātes visiem 

apkaimēs dzīvojošiem cilvēkiem. 

J.Radzevičs (Padomes priekšsēdētājs) aicina neizskatīt darba kārtības 6.punktu un pāriet 

darba kārtības 7.puntka – dod vārdu Labklājības departamenta Pārvaldes priekšniekam-

departamenta direktora vietniekam sociālajos jautājumos M.Mooram.  

Padome nolemj:  

1. Pieņemt informāciju zināšanai. 

 

6. Priekšlikumi nākamās Padomes sēdes darba kārtībai. 

(J.Radzevičs) 

J.Radzevičs (Padomes priekšsēdētājs) aicina neizskatīt darba kārtības 6.punktu un pāriet pie 

darba kārtības 7.punkta – dod vārdu Labklājības departamenta Pārvaldes priekšniekam-

departamenta direktora vietniekam sociālajos jautājumos M.Mooram. Priekšlikumi nākamās 

Padomes sēdes darba kārtībai Padomes locekļiem ir jāiesniedz rakstiski Labklājības 

departamentā (Baznīcas ielā 19/23, Rīgā, LV- 1010) vai iesūtot elektroniski dl@riga.lv. 

 

7. Dažādi jautājumi. 

mailto:dl@riga.lv
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(M.Moors, J.Radzevičs, I.Kenne, I.Rosne) 

 

M.Moors (Labklājības departamenta Pārvaldes priekšnieks-departamenta direktora 

vietnieks sociālajos jautājumos) informē, ka Labklājības departamentā 2023.gada sākumā 

tika saņemts biedrības “Latvijas Bērniem ar Kustību traucējumiem” priekšlikums paplašināt 

mērķgrupu papildu samaksas par transporta pakalpojumu saņemšanai, kas noteikts 

2018.gada 24.janvāra Rīgas domes saistošo noteikumu Nr.23 “Par transporta pakalpojumu 

samaksas kārtību personām ar funkcionāliem traucējumiem, kuras nevar pārvietoties ar 

sabiedrisko transportu” (turpmāk - SN Nr.23.). Personas ar invaliditāti, kuras iesaistījušās 

Nodarbinātības valsts aģentūra Eiropas struktūrfondu projekta “Subsidētās darbavietas 

bezdarbniekiem”  aktivitātē “Darbam nepieciešamo iemaņu attīstība” (turpmāk – ESF 

projekts) saskaņā ar SN Nr.23. šobrīd nav tiesīgas saņemt papildu samaksu par transporta 

pakalpojumu. Padomes priekšsēdētāja J.Radzeviča ierosinājums ir paplašināt mērķgrupu, lai 

personas ar invaliditāti, kuras iesaistījušās ESF projektā, var saņemt papildu samaksas par 

transporta pakalpojumu, kā arī palielināt papildu samaksas par transporta pakalpojumu 

apmēru. M.Moors informē, ka Labklājības departamentā tika aprēķinātas izmaksas un 

secināts, ka papildu samaksu par transporta pakalpojumu iespējams palielināt no 21,34 EUR 

uz 30 EUR mēnesī, kā arī paplašināt papildu samaksas par transporta pakalpojumu 

saņēmēju mērķgrupu, iekļaujot tajā personas ar invaliditāti, kurām ir transporta indikācijas 

un kuras piedalās ESF projektā. Turpmāk ESF projekta  aktivitāte SN Nr.23. izpratnē varētu 

tikt pielīdzināta mācībām un darbam. M.Moors turpina informēt, ka Rīgas valstspilsētas 

pašvaldības budžetā šim mērķim (mērķgrupas paplašināšana un samaksas apjoma 

palielināšana) būs nepieciešams aptuveni 105 000 EUR. Šo summu pēc Labklājības 

departamenta provizoriskiem aprēķiniem, var finansēt esošā budžeta finansējuma ietvaros, 

kurā ir pieejami finanšu līdzekļi šim mērķim. Tas ir saistīts ar valsts budžeta finansētā 

asistenta pakalpojuma noteikumu izmaiņām. Ir cilvēki, kuri izvēlas saņemt valsts 

finansējumu transportam un veidojas ekonomija pašvaldības finansējuma ietvaros. M.Moors 

informē Padomes locekļus, ka, lai īstenotu iepriekš minētās izmaiņas, nepieciešams veikt 

SN Nr. 23. grozījumus. Ir visi priekšnoteikumi, lai mērķgrupas paplašināšana un samaksas 

apjoma palielināšana īstenotos. 

J.Radzevičs (Padomes priekšsēdētājs) apkopo priekšlikumu – paplašinām SN Nr.23. minēto  

mērķgrupu, kas var saņemt papildus samaksu par transporta pakalpojumu un palielinām 

papildus samaksas par transporta pakalpojumu summu līdz 30 EUR mēnesī. 

I.Kenne (Biedrības “Latvijas Bērniem ar Kustību traucējumiem” vadītāja) pateicas par 

viņas priekšlikuma īstenošanu.  

I.Kenne (Biedrības “Latvijas Bērniem ar Kustību traucējumiem” vadītāja) informē, ka 

iesniegts projekts Sabiedrības integrācijas aģentūrai (SIF), lai risinātu projekta ietvaros 

pieejamību izglītībai, kur viena no sastāvdaļām ir prakse un turpinājums ir darba vietas. 

J.Radzevičs (Padomes priekšsēdētājs) ierosina nākamās Padomes sēdēs detalizētāk diskutēt 

par prakses vietām jauniešiem ar invaliditāti. 

I.Rosne (Nodibinājums fonda “Faveo” valdes priekšsēdētāja) papildina, ka būtu svarīgi 

īstenot “zaļā koridora” principu, lai cilvēks ar invaliditāti varētu kaut uz pāris stundām iet 
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strādāt atbilstoši savām spējām, saņemot stipendiju vai kādu citu novērtējumu, atbalstu 

savām aktivitātēm. 

J.Radzevičs (Padomes priekšsēdētājs) precizē, ka tas domāts, kā atvieglots modelis darba 

devējiem (prasības pēc minimālās algas, nodokļiem u.c.). un uzsver, ka Rīgai būtu jākļūst 

par atvērtu prakses vietu. 

N.Snarskis (Biedrības “PINS” valdes priekšsēdētājs) sniedz informāciju, ka biedrība 

“PINS” piecus gadus strādājusi projektā par cilvēku ar invaliditāti iesaisti darbā. Ir apzināti 

darba devēji, tirgus situācija. Noorganizēti četri semināri, kur piedalījušies pārstāvji no 

Nodarbinātības valsts aģentūras, Labklājības departamenta, Labklājības ministrijas, 

Sabiedrības integrācijas aģentūras u.c. 25.10.2023. Plānota noslēguma konference. Aicina 

Rīgas domes un Labklājības departamenta vadību uz šo konferenci. Lūdz nākamajā 

Padomes sēdē ieplānot laiku biedrības “PINS” prezentācijai par minētās konferences 

secinājumiem. 

I.Šatkovska (Nodibinājums „Fonds „Jūnijs”” valdes priekšsēdētāja) cilvēku ar invaliditāti 

darba vietu kvotas (valsts kompensācija pilna laika darba dienai attiecīgi no Valsts darba 

ekspertīzes ārstu komisijas noteiktā darba spēju zuduma procenta), tas jārisina iesniedzot 

priekšlikumus Saeimā. Ir piedāvājums pēc mēneša organizēt starpsēdi par vides pieejamības 

projektu (ANM projektu)  

I.Balodis (Nodibinājuma Invalīdu un viņu draugu apvienība “Apeirons” valdes 

priekšsēdētājs) informē, ka 2023.gada 3.decembrī, kā katru gadu, tiek svinēta Starptautiskā 

diena cilvēkiem ar invaliditāti. Apvienoto Nāciju Organizācijas Speciālās plenārsēdes laikā 

1992. gada oktobrī tika pieņemta rezolūcija, kas pasludināja katra gada 3. decembri par 

Starptautisko personu ar invaliditāti dienu. Pirms 14 gadiem tika pieņemta ANO Konvencija 

par personu ar invaliditāti tiesībām. Uz cilvēktiesībām balstīta pieeja invaliditātei kļuvusi 

par atskaites punktu visā pasaulē. Latvija pievienojās Konvencijai pirms 10 gadiem. Rīgā un 

Latvijā katra organizācija individuāli atzīmē šos svētkus. Jau 9.gadu nodibinājums Invalīdu 

un viņu draugu apvienība “Apeirons” kopā ar Tiesībsarga biroju šo svētku ietvaros Latvijas 

Nacionālajā bibliotēkā organizējam Gada balvas pasniegšanu cilvēku ar invaliditāti 

atbalstam.  

I.Balodis izsaka priekšlikumu, ka Rīgā nevalstiskās organizācijas organizē atvērto durvju 

dienas, aicinot sabiedrību, Rīgas domes darbiniekus iepazīties, piemēram, kā savu dzīvi 

organizē Latvijas Nedzirdīgo savienība, biedrība “Latvijas Bērniem ar Kustību 

traucējumiem” u.c. Arī no Padomes puses būtu vērtīgi organizēt aktivitātes, piemēram goda 

rakstu pasniegšana organizācijām u.c. Ierosina neformālā gaisotnē Padomes locekļiem 

atzīmēt šo Starptautisko dienu cilvēkiem ar invaliditāti. Vajadzīgs atbalsts no Labklājības 

departamenta un Rīgas domes saistībā ar telpām un finansējumu. 

B.Bicēna (Latvijas Vājdzirdīgo atbalsta asociācijas “Sadzirdi.lv” valdes locekle ) ir 

priekšlikums Rīgas domes vestibilā izvietot informatīvos stendus par biedrību un 

organizāciju darbību. Rīgas domes mājas lapā būtu labi, ja būtu pieejams apraksts par katru 

no invalīdu intereses pārstāvošajām biedrībām, kā arī izplatīt informāciju par  

nevalstiskajām organizācijām, ievietojot īsas reklāmas sabiedriskā transporta monitoros, 
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tostarp informāciju par dažādām starptautiskām dienām, piemēram, 3.marts - Pasaules 

dzirdes diena, 3.decembris - Starptautiskā personu ar invaliditāti diena utt. 

J.Radzevičs (Padomes priekšsēdētājs) aicina iepazīties ar Latvijas Nedzirdīgo savienības 

kvalitatīvajām jaunajām telpām, iepazīties ar šīs organizācijas dzīvi, kā arī apciemot 

Strazdumuižas neredzīgo ciematu.  

J.Radzevičs (Padomes priekšsēdētājs) informē, ka Padomei rakstiski citi jautājumi nav 

iesniegti. Padomes sēdes laikā priekšlikumi par citiem jautājumiem no Padomes locekļiem nav 

saņemti. 

 

Padome nolemj:  

1. Pieņemt informāciju zināšanai. 

2. Akceptēt priekšlikumu par SN Nr.23. mērķgrupas, kas var saņemt papildus samaksu par 

transporta pakalpojumu, paplašināšanu un papildus samaksas par transporta 

pakalpojumu summu līdz 30 EUR mēnesī palielināšanu. 

Padomes sēdi slēdz: plkst.11.30  

Pielikumā: 

1. Padomes sēdes klātienes dalībnieku saraksts uz 8 lp. (Pielikums Nr. 1.). 

2. Padomes sēdes dalībnieku saraksts uz 1 lp. (Pielikums Nr. 1.a). 

3. Microsoft Team platformas sadaļas “Dalībnieki” izdruka, uz 2 lp. (Pielikums 1.b). 

4. G.Pokšāne, prezentācija “Par iepriekšējo Padomes sēžu lēmumu izpildi un aktualitātes”, 

uz 10 lp./slaidi (Pielikums Nr.2.). 

5. A.Izinkēviča prezentācija “Atbalsta pasākumi cilvēkiem ar invaliditāti mājokļa vides 

nodrošināšanā.” izdruka, uz 9 lp./slaidi (Pielikums Nr.3.). 

6. I.Rosnes prezentācija ”Sociālā uzņēmuma SIA FAVEO un nodibinājuma FONDS 

FAVEO FOUNDATION nodarbinātības platformu” uz 42 lp./slaidi (Pielikums Nr.4.). 

 

Padomes protokolists:                                                                    G.Pokšāne 

 

 

Padomes priekšsēdētājs:                                                                J.Radzevičs 

 

 

 

 

 


